



تعميم GACA Circular

To: Airlines operating to the Kingdom of Saudi Arabia's airports.

إلى: شركات الطيران الناقلة إلى مطارات المملكة العربية السعودية.

Subject: Carrying the passenger holding commercial or visit visas holders during the Hajj season.

الموضوع: نقل حاملي التأشيرات التجارية أو زيارة العمل خلال موسم الحج.

Reference:

Telegram of H.R.H. Minister of Interior, Chairman of the Higher Hajj Committee No. (234443) dated 20/10/1439AH.

المرجع:
برقية صاحب السمو الملكي وزير الداخلية رئيس لجنة الحج العليا رقم (٢٣٤٤٤٣) وتاريخ ٢٠/١٠/١٤٣٩هـ.

Background:

Setting the rules of carrying passenger with commercial or visit visa during Hajj season.

نسخة:
وضع ضوابط نقل حاملي التأشيرات التجارية أو زيارة العمل خلال موسم الحج.

Instructions:

1. Not to carry passenger holding commercial or visit visa (Muslims) to (King Abdulaziz International Airport in Jeddah, Prince Mohammad Bin Abdulaziz International Airport, Taif Regional Airport and Prince Abdul Mohsen Bin Abdulaziz Airport in Yanbu) assigned to receive Hajj flights during the period from 10th of Dhu al-Qadah to 10th of Dhu al-Hijjah of every Hijri year.
2. It is permissible to carry businessmen, journalists, doctors, experts or officials holding visit visa during Hajj season with a proper coordination with both ministry of Interior and ministry of Hajj and Umrah about the date and time of arrival.
3. If a passenger holding a visit visa arrives during the period from 10th of Dhu al-Qadah to 10th of Dhu al-Hijjah of every Hijri year to any airport of the Kingdom of Saudi Arabia's airports and it is proved that he is coming for Hajj, then he should be returned to his originating destination and to have a signed endorsement letter of his violation.

١. عدم نقل أو استقبال أي شخص يحمل تأشيرة تجارية أو زيارة عمل (من المسلمين) إلى (مطار الملك عبد العزيز الدولي بجدة ومطار الأمير محمد بن عبد العزيز الدولي بالمدينة المنورة ومطار الطائف الإقليمي ومطار الأمير عبد المحسن بن عبد العزيز بينبع) والمخصصة لاستقبال رحلات الحج من الفترة ١٠ ذو القعدة إلى ١٠ ذو الحجة من كل عام هجري.
٢. يسمح باستقبال ونقل رجال الأعمال أو الإعلاميين أو الأطباء أو الخبراء أو الرسميين الذين يحملون تأشيرات زيارة خلال الفترة المحددة أعلاه بشرط تبليغ وزارتي الداخلية والحج والعمرة بموعد ووقت قدومهم بوقت كافٍ.
٣. في حال قدوم أي راكب بتأشيرة زيارة للفترة من ١٠ ذو القعدة إلى ١٠ ذو الحجة من كل عام هجري إلى أي مطار من مطارات المملكة وثبت أن الغرض من قدومه أداء فريضة الحج فيعاد من حيث أتى بعد أخذ إقرار عليه بالمخالفة.

Attachment(s): Nil.

المرفقات: لا توجد

مساعد الرئيس للسياسات الاقتصادية والنقل الجوي

GACA - Assistant President for Economic Policies and Air Transport



محمد بن عبيد العتيبي

Mohammad O. Al-Otaibi